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 Referat fra beboermøde i Cowboybyen 

tirsdag den 12. december 2023 

I beboermødet var der deltagere fra 17 lejeboliger og 5 ejerboliger på Sortemosevej. Fra KAB deltog Steven 

Budden (driftschef). 

Henrik (211) bød velkommen. Steven Budden (KAB) blev valgt som ordstyrer og Erling (85) som referent. 

 

Forslagene blev efterfølgende debatteret og kommer til afstemning på afdelingsmødet og 

generalforsamlingen. Se derfor også referaterne fra disse møder.  

 

Beslutning om ny affaldsløsning i Sortemosen:  

Hans Henrik (89) præsenterede forslaget: Affald er det første forslagene fra visionsmødet, der skal udføres. 

Lige nu har vi kommunens dyreste model med 4 containere og storskrald til hvert hus. Den nye løsning 

består af tre affaldsøer, hver med fire opdelte containere (molukker) samt pladser til storskrald og haveaffald. 

Løsningen skal i udbud, så der kan ske ændringer. 

? Storskrald klunses og forsvinder, og andre kan bruge vores plads. Bliver den aflåst? Svar: Den skal være 

åben i toppen, så man kan komme til med en grab, og tyve er professionelle. Et låsesystem vil koste omkring 

25.000 kr.  

? Man kan bruge kodelås, og klunserne tager ting, der er smidt ud. 

? Hvad sparer vi? Svar: 200-250.000 kr. årligt. 

? Den nordlige affaldsø vil optage 1-2 parkeringspladser – hvorfor ikke på den modsatte side? Svar: Den 

kommer over til legepladsen, og afstanden bliver mere end 80 m for nogle huse. 

? Mange kommenterede, at de nye affaldsøer lå for tæt på hække og at der ville komme støjgener fra dem.  

? Storskraldspladsen ligger i en af Lokalplanens grønne korridorer og ovenpå en kloak? 

Steven svarede, at lovkrav ville blive overholdt, og Henrik (123) svarede, at han havde spurgt om støjgener. 

De nye containere lyder ikke som de eksisterende containere eller flaskecontainere. Der kan evt. laves 

lydisolering. Ordninger med meget store containere kan give lugtgener. Vore vil blive tømt hver uge, og der 

er ca. 8 grader nede i jorden. Vi bor tæt i Cowboybyen, og der er også støj fra naboer. 

? Kan der laves højere bagvæg til molukkerne med støjisolering og afskærmning? Svar: Muligvis. Der er en 

balance mellem pænt og nyttigt og økonomi. 

? Skal der stemmes om forslaget? Svar: Ja. Vi stemmer om forslaget, som det er fremlagt. Vedtages det, 

sendes det til kommunen, og bliver det godkendt, arbejdes der videre. 

Hans Henrik (89) rundede af og lovede, at man ville se på de rejste problemer med afstand, støj og gener i 

det fremtidige arbejde og gøre, hvad der var muligt for at løse dem. 


